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بهره مندی سمنانی ها از منبع آبی 
جدید منوط به احداث ۵ کیلومتر 

خط انتقال
حفر  از  سمنان  استان  آبفا  شرکت  مدیرعامل 
یک چاه عمیق دیگر برای تامین کمبود آب شرب 
در شهر سمنان خبر داد و گفت: عملیات حفر 
۱۰۰درصد پیشفت فیزیکی دارد اما افزودن این منبع 
جدید به آب شرب مرکز استان نیازمند احداث خط 

انتقال پنج کیلومتری است.
منصور کشاورزیان  امروز )۵ دی( اظهار کرد: در 
پی تلاش های مستمر برای تأمین آب آشامیدنی 
سالم و پایدار برای شهر سمنان، پروژه حفر چاه 
عمیق آب آشامیدنی در شمال دانشگاه سمنان به 

مرحله اجرایی درآمد.
وی ادامه داد: این پروژه با هدف تأمین کسری آب 
آشامیدنی شهر سمنان طراحی شده است و انتظار 
می رود که به بهبود کیفیت زندگی شهروندان و 
افزایش دسترسی به منابع آبی شهروندان کمک 
در  استان  آبفا  شرکت  مدیرعامل  کند.  شایانی 
خصوص اثر بخشی این پروژه افزود: با بهره برداری 
ازآب شرب این چاه، ساکنان مناطق مختلف شهر 

سمنان از مزایای آن بهره مند خواهند شد.
جمعیت  به  توجه  با  کرد:  اضافه  کشاورزیان 
پروژه  این  سمنان،  شهر  نفری  هزار   ۲۴۰ حدود 
می تواند تأثیر قابل توجهی بر تأمین نیازهای آبی 
شهروندان داشته و به رفع معضل جدی کمبود آب 
در این منطقه کمک کند.  مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان، مدت زمان اجرای این پروژه را ۶ 
ماه اعلام و خاطرنشان کرد: شرکت حفاری دشت 
درحال  و  است  پروژه  این  اجرای  پیمانکار  ابرغان 
حاضر این پروژه با ۱۰۰ درصد پیشرفت فیزیکی و با 
اعتباری بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال به سرانجام رسیده 
است. وی تاکید کرد: بهره برداری از این چاه نیاز به 
احداث ۵ کیلومتر خط انتقال و هزینه کرد اعتباری 

بالغ بر ۱۰۰ میلیارد ریال دیگر است.

اعلام آمار ساختمان های بلندمرتبه 
و مشکل دار زنجان از لحاظ ایمنی

 ۸۶ گفت:  زنجان  آتش نشانی  سازمان  رئیس 
ساختمان مسکونی بلندمرتبه شهر زنجان که از 

ایمنی کمتری برخوردارند، شناسایی شدند.
مجید امیرفضلی امروز )چهارشنبه ۵ دی ماه( در 
جمع خبرنگاران با اشاره به شناسایی ۸۶ ساختمان 
مسکونی بلندمرتبه در زنجان، اظهار کرد: علاوه بر 
این، اخطارهای ایمنی به مدیران مجتمع ها داده 

شده تا نسبت به رفع نواقصی موجود اقدام کنند.
وی با تاکید بر هزینه بر بودن بازدید و شناسایی 
درگیری  مهم تر  آن  از  و  ناایمن  ساختمان های 
کردن  قانع  کرد:  اظهار  رابطه،  این  در  مردم  با 
سازندگان ساختمان از مشکلات ماست و اغلب در 
برابر نظرات کارشناسان آتش نشانی مقاومت وجود 
دارد. رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی 
شهرداری زنجان با تاکید بر هزینه بر بودن بازدید 
و شناسایی ساختمان های ناایمن و از آن مهم تر 
درگیری با مردم در این رابطه، افزود: قانع کردن 
سازندگان ساختمان از مشکلات ما است و اغلب 
مقاومت وجود دارد. رئیس سازمان آتش نشانی با 
اشاره به کشیده شدن برخی از موارد به مسؤولان در 
مورد عدم ارائه پایان کار توسط آتش نشانی، تصریح 
و  بیمارستان ها  مجتمع ها،  در  ایمنی  موارد  کرد: 
مراکز تجاری و عمومی بارها تذکر داده شده است 
و در واقع کارشناسان در همه مراکز عمومی حضور 
خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  رئیس  یافته اند. 
ایمنی شهرداری زنجان به برگزاری مانور در مراکز 
تجاری و فرهنگی اشاره و تاکید کرد: زنجان مرکز 
ایمن و پایلوت هم دارد که همه موارد ایمنی را به 
خوبی رعایت کرده اند و در کنار آن موارد بی شمار 

ناایمن هم وجود دارد.

افتتاح نمایشگاه کشاورزی و صنایع 
وابسته در بوشهر 

سم،  نهاده ها،  باغبانی،  کشاورزی،  نمایشگاه 
بذر، کود، تجهیزات گلخانه ای، آبیاری، ماشین آلات 
های  نمایشگاه  محل  در  کشاورزی  ادوات  و 
بحرانی  مرتضی  یافت.  گشایش  بوشهر  دایمی 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر روز 
چهارشنبه در گفت وگو باخبرنگاران  گفت: این 
نمایشگاه با رویکرد توسعه کشت گلخانه ای همراه 

با برنامه های جانبی مرتبط گشایش یافته است.
واحد   ۳۶۰ دارای  بوشهر  استان  افزود:  بحرانی 
که  است  با مساحت ۲۱۵ هزار هکتار  گلخانه ای 
سالانه ۴۰ هزار تن محصول در آنها تولید می شود.

وی ادامه داد: این واحدها همچنین سالانه ۲۷۰ 
میلیون نشای صیفی و سبزی تولید می کنند و به 
ازای هر هکتار گلخانه، ۱۰ شغل مستقیم و ۲۰ شغل 

غیرمستقیم ایجاد می شود.

مدیرکل استاندارد استان ایلام خبر داد
کاهش زمان صدور مجوزهای 

وارداتی مرز مهران
زمان  کاهش  از  ایلام  استاندارد  مدیرکل 
مهران خبر  مرز  در  وارداتی  صدور مجوزهای 

داد.
اظهار  خصوص  این  در  محمدی«  »یادگار 
کرد: میانگین زمانی صدور مجوزهای وارداتی 
روزه   ۴۰ به  استاندارد  توسط  مهران  مرز  در 

کاهش یافت.
با توجه به راهکارها و تمهیدات  وی افزود: 
کالاهای  کیفیت  ارزیابی  اداره  توسط  ویژه 
استاندارد  نمایندگی  و  وارداتی  و  صادراتی 
مجوزهای  صدور  زمانی  میانگین  مهران، 
گذشته،  سال  به  نسبت  روز   ۶۳ از  وارداتی 

کاهش چشمگیری داشته است.
به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی 
استاندارد  مدیرکل  ایلام،  استان  استاندارد 
به ۲۳  امسال  ماهه  پایان ۹  در  گفت:  ایلام 
روز کاهش یافته که با ۴۰ روز کاهش میانگین 
میان  در  کاهش  بیشترین  دار  رکورد  زمانی، 

ادارت کل استاندارد در کشور است.

مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس مازندران:
بهره برداری از ۲۰ پروژه مدرسه 

سازی تا دهه فجر امسال
مدیرکل نوسازی و تجهیز مدارس مازندران، 
گفت: اولویت اصلی این اداره، اتمام پروژه های 
نیمه تمام با پیشرفت بالا است و تا دهه فجر 

امسال ۲۰ پروژه به بهره برداری خواهد رسید.
دی   ۵ چهارشنبه  ساروی،  استادیان  مهدی 
سال  در  کرد:  اظهار  خبرنگاران،  جمع  در  ماه 
اعتبار  تومان  میلیارد   ۵۰۰ حدود   ،۱۴۰۲ مالی 
شامل  که  یافته  اختصاص  مدرسه سازی  برای 
۴۲۰ میلیارد تومان اعتبار ملی و مابقی استانی 

می شود.
وی افزود: در مجموع ۲۵ پروژه با ۱۶۹ کلاس 
درس و ۲۴ هزار متر مربع به آموزش و پرورش 

مازندران تحویل داده شده است.
زمینه  در  شده  انجام  اقدامات  به  استادیان 
فضای  استانداردسازی  مدارس،  گرمایش 
آموزشی و تعمیرات اشاره کرد و افزود: در سال 
مالی جدید، اعتباراتی واریز شده و تلاش ها برای 

اتمام پروژه های نیمه تمام ادامه دارد.
تومان  میلیارد   ۵۰ کرد:  خاطرنشان  وی 
سیستم های  استانداردسازی  و  تعمیرات  برای 
آسفالت  و  یافته  اختصاص  مدارس  گرمایشی 

مدارس نیز در حال انجام است.
مدیرکل نوسازی مدارس مازندران از مشارکت 
گفت:  و  کرد  رضایت  ابراز  مدرسه ساز  خیرین 
سال گذشته خیرین ۳۰۰ میلیارد تومان کمک 

کرده اند.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان :
 سرمایه گذاری

در سواحل مکران، ضرورتی ملی 
است

عبادی زاده،  محمد  آیت الله  ایسنا/هرمزگان 
جنوب  ولی فقیه  نمایندگان  گردهمایی  در 
شرق کشور که به میزبانی استان سیستان و 
گردهمایی  این  گفت:  شد،  برگزار  بلوچستان 
استان های  مشترک  مسائل  بررسی  هدف  با 
برای  راهکارهایی  ارائه  و  کشور  شرق  جنوب 
تقویت  هم چنین  و  منطقه  پایدار  توسعه 
جنوب  استان های  میان  انسجام  و  همگرایی 
شرق کشور و تمرکز بر توسعه سواحل مکران 
به عنوان محور پیشرفت اقتصادی کشور برگزار 

شد.
ولی  نماینده  عبادی زاده  محمد  آیت الله 
چهارشنبه ۵  امروز  هرمزگان  استان  در  فقیه 
دی ماه، با اشاره به اهمیت راهبردی سواحل 
مکران اظهار داشت: سواحل مکران گنجینه ای 
از ظرفیت های اقتصادی و سرمایه گذاری است 
که می تواند موتور محرک توسعه جنوب شرق 
کشور باشد. استفاده بهینه از این ظرفیت ها 
نیازمند برنامه ریزی دقیق، انسجام مدیریتی و 

همکاری میان استان های هم جوار است.
میان  هم افزایی  اهمیت  بر  تأکید  با  وی 
فرصتی  گردهمایی  این  افزود:  استان ها، 
نمایندگان  همفکری  و  تعامل  برای  ارزشمند 
استفاده  با  تا  است  منطقه  در  ولی فقیه 
برای  راهکارهایی  مشترک،  ظرفیت های  از 
دهیم.  ارائه  پایدار  توسعه  و  مشکلات  حل 
جذب  و  زیرساخت ها  توسعه  اشتغال زایی، 
این  در  اساسی  اولویت های  از  سرمایه گذاری 

منطقه به شمار می آیند.

ایسنا،  با  گو  و  گفت  در  کریمی  حسینعلی 
شهری  محدوده  از  اراضی  این  درصد   ۱۰ افزود: 
واگذار  کاربری های متفاوت در طرح تفصیلی  با 

شده است.
کاربری مسکونی طی  با  اراضی  کرد:  بیان  وی 
قراردادها اجاره و واگذار و افرادی که برابر مفاد 
نکنند  وساز  ساخت  به  اقدام  و  عمل  داد  قرار 

قراردادهایشان فسخ خواهد شد.
برای  این موضوع که  به  اشاره  با  وی همچنین 
جلوگیری از تصرفات این اراضی توسط اشخاص 
و سودجویان یگان حفاظت از اراضی این سازمان 
نظارت  درحال  مستمر  و  شیفت  سه  بصورت 
طی  که  افرادی  گفت:  است،  اراضی  کنترل  و 
شهرسازی  و  راه  کل  اداره  از  را  اراضی  قراردادها 
مطابق  ساز  و  ساخت  به  اقدام  کرده  خریداری 
قراردها نکنند قرادهایشان ابطال و اراضی به راه و 

شهرسازی برگشت خواهد خورد.
اراضی  وجود  در خصوص  هم  زاهدان  شهردار 
در کلان  مناسب  بدون حصارکشی  و  بلاصاحب 
شهر زاهدان بیان کرد: این نوع زمین ها در شهر 
که  اراضی  دسته  یک  هستند  دسته  دو  زاهدان 
متعلق به اشخاص است که مالک هستند و دسته 
دوم اراضی است که متعلق به دستگاه های اجرایی 

است.
هرجا  قانون  براساس  کرد:  تصریح  براهویی 
باشد   داشته  وجود  حصاری  فاقد  و  بایری  زمین 
تعیین مدت  و  به نصب پلاکارد  شهرداری مجاز 
زمان  مشخصی به مالک زمین برای حصار کشی 
است و در صورت عدم همکاری و  حضور مالک 
برای حصار کشی شهرداری مجاز به حصارکشی 
در  و  بوده  خودش  اعتبارات  با  مربوطه  ملک 
مراجعات بعدی مالک به شهرداری، هزینه دیوار 
اخذ خواهد  مالک  از  افزایش ۱۵ درصد  با  کشی 

شد.
به دلیل  افزود: متاسفانه در شهر زاهدان  وی 
آمار بالای وجود چنین اراضی نیازمند اخذ تصمیم 

از مراجع بالاتر مانند دستگاه قضا و اداره کل راه 
و شهرسازی هستیم و به دلیل زیاد بودن چنین 
برای  کشی  حصار  امکان  شهر  این  در  اراضی 

شهرداری وجود ندارد .
چرایی  خصوص  در  همچنین  زاهدان  شهردار 
عدم نصب بنرهای اخطار آمیز در خصوص تعیین 
اخطار  بنر  نصب  گفت:  اراضی  چنین  تکلیف 

انجام  خاص  شرایط  و  زمان  دو  در  شهرداری  را 
خواهد داد یکی در مورد املاکی که فرسوده باشند 
و امکان ریزش و بروز خسارت برای شهروندان را 
داشته باشد و مورد بعدی اراضی بایری که برای 

شهروندان مشکل ساز باشند.
کامل  برای حل  کرد:  اضافه  براهویی همچنین 
این معضل بصورت دائمی موارد را باید در شورای 

اتخاذ  را  لازم  تصمیمات  و  مطرح  استان  مسکن 
کرد.

در  بلاصاحبی  و  حصار  بدون  اراضی  وجود 
محلات مختلف شهر زاهدان علاه بر اینکه محل 
انباشت نخاله و زباله ها و تجمع معتادین متجاهر 
با  شهروندان  برای  نیز  را  امنیتی  مشکلات  شده 

خود به دنبال داشته است.

معاون اداره کل راه و شهرسازی شمال استان:

ح تفصیلی کلان شهر زاهدان بیش از ۱۷ هزار هکتار زمین الحاق شده است در طر
معاون املاک حقوقی اداره کل راه وشهرسازی شمال استان سیستان و بلوچستان گفت: سازمان ملی زمین و مسکن در زاهدان بیش از ۱۷ هزار هکتار اراضی 

داشته و بیش از ۹۰ درصد این اراضی در حریم شهر زاهدان قرار دارد.

نصب بنر اخطار 
را شهرداری 

در دو زمان و 
شرایط خاص 
انجام خواهد 
داد یکی در 

مورد املاکی که 
فرسوده باشند 
و امکان ریزش 
و بروز خسارت 

برای شهروندان 
را داشته باشد 
و مورد بعدی 

اراضی بایری که 
برای شهروندان 

مشکل ساز 
باشند

مدیرکل اموال تملیکی گیلان عنوان کرد
تعیین تکلیف ۱۰۰ دستگاه کامیون کشنده متروکه در آستارا

مدیرکل اموال تملیکی گیلان گفت: طی دو سال گذشته، یکصد دستگاه کامیون کشنده 
متروکه در آستارا تعیین تکلیف شد و هم اکنون در انبار اموال تملیکی انزلی برای 

قیمت گذاری و فروش است.
احمدرضا موقری در گفت وگو با ایسنا، از تشکیل سه هزار و ۹۳۶ فقره پرونده 
مرتبط با اموال متروکه در بازه اول مهرماه ۱۴۰۱ لغایت ۳۰ آبان ماه ۱۴۰۳ خبر داد 
و اظهار کرد: طی این مدت سه هزار و ۴۹۲ فقره پرونده به ارزش ۱۵ هزار و ۴۴۴ 
میلیارد و ۱۶۰ میلیون و ۲۰۹ هزار و ۲۱۵ ریال تشکیل شده که نسبت به مدت 

مشابه ۲۰۸ درصد رشد داشته است.
وی از فروش اموال کشف شده مرتبط با یک هزار و ۷۰۲ فقره پرونده به ارزش دو 
هزار و ۱۲۸ میلیارد و ۵۰۵ میلیون و ۵۶ هزار و ۶۸۷ ریال با رشد ۶۴۱ درصدی نسبت به 
مدت مشابه خبر داد و افزود: کالاهای مکشوفه مرتبط با یک هزار و ۶۵۳ فقره پرونده به ارزش چهار هزار و ۲۷۰ 
میلیارد و ۹۱۰ میلیون و ۵۰۲ هزار و ۷۶۲ ریال منهدم شد. مدیرکل اموال تملیکی گیلان از واگذاری ۱۷۱ فقره پرونده 
به ارزش ۱۴۲ میلیارد و ۴۱۶ میلیون و ۸۵۸ هزار و ۸۰۰ ریال به ادارات دیگر خبر داد و عنوان کرد: شاهد استرداد 

۳۶۳ فقره پرونده به ارزش سه هزار و ۵۲۷ میلیارد و ۷۰۷ میلیون و ۱۹۸ هزار و ۱۵۳ ریال هستیم.
موقری هم چنین به اعاده کالاهای متروکه مرتبط با ۵۰ فقره پرونده به ارزش ۹۰۹ میلیارد و ۲۵۹ میلیون و ۴۴۱ 
هزار و ۱۱۰ ریال خبر داد و خاطرنشان کرد: همچنین طی این مدت یکصد دستگاه کامیون کشنده متروکه در آستارا 

تعیین تکلیف شد و هم اکنون در انبار اموال تملیکی انزلی برای قیمت گذاری و فروش است.
وی هم چنین از تعیین تکلیف پنج هزار و ۵۰۰ تن ذرت دامی متروکه در انزلی خبر داد و بیان  کرد: شاهد 
رضایتمندی رئیس کل دادگستری استان و مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی کشور از عملکرد 
استان طی دو سال گذشته هستیم که با همکاری دستگاه های مرتبط همچون تعزیرات حکومتی، علوم پزشکی، 

دادگستری، گمرک، بنادر و دریانوردی و.. . محقق شده است.

مدیرعامل شرکت  مدیریت  تولید برق  نکا خبرداد
افزایش ۱۰ درصدی تولید انرژی در نیروگاه نکا

مدیرعامل شرکت  مدیریت  تولید برق  نکا، گفت: تولید انرژی خالص نیروگاه 
شهید سلیمی نکا در ۹ ماه گذشته در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 
علی رغم محدودیت در تخصیص سوخت گاز و گازوئیل، حدود ۱۰ 

درصد افزایش یافت.
نوراله ادبی فیروزجائی چهارشنبه ۵ دی ماه در گفت وگو با رسانه ها 
با اعلام این خبر افزود: در این ۹ ماه حدود ۷ میلیارد و ۴۴۵ میلیون 
و ۷۷۶ هزار   کیلو وات  ساعت انرژی خالص در واحدهای بخار و بلوک 

سیکل  ترکیبی تولید و به شبکه سراسری برق کشور تزریق شد.
از ۷۳ درصد  پاییز  پایان  تا  ابتدای سال جاری  از  اینکه  بیان  با  وی 
انرژی تولیدی در واحدهای بخار و حدود ۲۷ درصد در بلوک سیکل  ترکیبی 
به دست آمد، تصریح کرد: در این مدت حدود ۸۴ درصد انرژی تعهدی سالانه نیروگاه طبق برنامه 
محقق شد.مدیرعامل شرکت  مدیریت  تولید برق  نکا با اشاره به افزایش ۸.۶ درصدی آمادگی تولید 
انرژی نیروگاه در این مدت نسبت به سال گذشته، گفت: در ماه آذر نیز حدود ۶۵۹ میلیون و ۵۲۳ 
هزارکیلووات ساعت انرژی خالص در واحدهای نیروگاه تولید شد که در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل ۱۴.۷ درصد رشد داشته است. ادبی در ادامه با تأکید بر ضرورت ترویج و نهادینه  سازی فرهنگ 
مدیریت مصرف انرژی اعم از گاز و برق در تمامی فصول سال، یادآور شد: برق کالای ارزشمندی است 
که با سختی فراوان و صرف هزینه  های بسیار زیاد تولید می شود، اما با توجه به آغاز سرمای زودرس و 
علی رغم محدودیت تخصیص سوخت در پاییز امسال به نیروگاه ها و نیز شدت مصرف بالای انرژی که 
از چالش های مهم کشور ماست، انتظار می رود هموطنان با پیوستن به پویش ملی »دو درجه کمتر« و 
در راستای حفظ سرمایه  های ملی با مصرف بهینه انرژی کمک کنند تا همه هموطنان از نعمت سوخت 

گاز و به تبع آن برق پایدار برخوردار شوند.

فرماندار رشت مطرح کرد
ذخیره فعلی سد سفید رود نوید فصل کشاورزی کم دغدغه را می دهد

فرماندار رشت گفت: با توجه به بارش های مناسب در روزهای اخیر، ذخیره 
فعلی سد سفید رود ۲۹۰ میلیون متر مکعب آب است که شاهد افزایش 
دو برابری حجم مخزن و همچنین افزایش ۱۵۰ درصدی پوشش برف 
حوزه آبریز سد سپیدرود به نسبت سال گذشته هستیم، این موضوع 
برای  به سال گذشته  نوید فصل کشاورزی کم دغدغه تر نسبت 

کشاورزان عزیز را دارد.
کیا عاشوری امروز، ۵ دی ماه در جلسه شورای حفاظت از آب 
کشاورزی با تأکید بر اینکه خروجی جلسات شورای حفاظت از منابع 
آبی باید با هدف ایجاد دلگرمی و رفع دغدغه های کشاورزان، کاربردی 
و عملیاتی باشد، اظهار کرد: باید با توجه به زمان باقیمانده تا شروع فصل 

کشاورزی از تجربیات سنوات گذشته برای حل مشکلات پیش رو در آینده بهره گیریم.
وی افزود: تمامی مدیران متولی باید با هم افزایی و همدلی پای کار باشند و با هم پوشانی همدیگر، 
دغدغه مردم و خصوصا کشاورزان شهرستان رشت که بیشترین آمار اراضی و تعداد کشاورزان را در 

سطح استان دارند، کاهش دهند.
فرماندار شهرستان رشت با بیان اینکه در شهرستان رشت ۸۵ پهنه آب بندان داریم اگر لایروبی شوند 
و ذخیره سازی آب باران صورت گیرد در فصل کشاورزی بسیار کمک کننده خواهد بود، افزود: با توجه 
به بارش های مناسب در روزهای اخیر، ذخیره فعلی سد سفید رود ۲۹۰ میلیون متر مکعب آب است 
که سال گذشته در زمان مشابه ۱۴۰ میلیون متر مکعب بوده با توجه به روند افزایشی امسال، شاهد 
افزایش دو برابری حجم مخزن و همچنین افزایش ۱۵۰ درصدی پوشش برف حوزه آبریز سد سپیدرود 
به نسبت سال گذشته هستیم که همین موضوع نوید فصل کشاورزی کم دغدغه تر نسبت به سال 

گذشته برای کشاورزان عزیز را دارد.

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی:

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی 
چنبره  در  را  فرهنگی  مباحث  نمی توان  که  باورم  این  بر  گفت: 
رفتارهای سلیقه ای خود قرار داد و ما به عنوان یک نظام اسلامی و 

جمهوری باید به خواسته های مشروع مردم اهمیت دهیم.
حجت الاسلام والمسلمین تیمورعلی عسگری در گفت وگو با ایسنا 
در خصوص حوزه زیارت اظهار کرد: با این نگاه که شاید بتوانم روش 
نوآورانه ای را با تجربیاتی که در کشورهای اروپایی و آسیا داشتم، به 
کارگیرم این مسئولیت را برعهده گرفتم و سعی بر بازنگری ظرفیت ها 
و توجه به زیرساخت ها دارم. در حقیقت حضور زائر عند المزور 
است، یعنی حاضر شدن زیارت کننده در نزد زیارت شونده به معنای 
زیارت است که من حضور امام رضا)ع( را مشرف بر جسم روح خود 
و تمامی هم نوعانم می دانم، در نتیجه در کنگره جهانی امام رضا)ع(، 
نگاهی ویژه به زائران و گردشگران خارجی داشتم که این برنامه را در 

مسئولیت کنونی خود مدنظر قرار خواهم داد.
اجرایی کردن طرح از مبدأ به مبدأ در حوزه گردشگری درحال 

برنامه ریزی است
معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی 
بیان کرد: این مسئولیت دارای ظرافت های خاصی بوده و زیارت و 
گردشگری دارای ابعاد گسترده ای می شود که در رابطه با گردشگری 
سلامت مسائل مبتلابه زیادی وجود دارد و با دانشگاه جلساتی در 
این رابطه برگزار خواهیم کرد، یکی از اهداف ما برنامه ریزی برای 
اجرایی کردن طرح از مبدأ به مبدأ است، یعنی زائران و گردشگران 
پس از اخذ ویزا مستقیماً در ارتباط با مجموعه داخل کشور باشند 
و به درستی حضور زائران مدیریت شود که در اجلاس اکو نیز این 
موضوع به نحو احسنت اجرایی شد و قریب به ۱۵۰ نفر از سفرا، 

وزرای خارجه و هیأت های کارشناسی وارد مشهد شدند.
عسگری تصریح کرد: در مبحث زائران خارجی و توریسم، باید به 

اقتصاد با رویکردی نوآورانه و ابتکارعمل توجه ویژه ای شود و با توجه 
به اینکه کشورهای همسایه مسلمان ما، علاقه شدیدی به امام 
رضا)ع( دارند باید در کمیسیون های مشترک بین خود و کشورهای 
مربوطه مسائل مرتبط با گردشگری و زیارت را بررسی و مورد توجه 
قرار دهیم، به طور مثال بازگشایی مرز باجگیران و یا سایر مرزهای 

مشترک با کشورهای همسایه از اهداف ماست.
وی بیان کرد: باید ظرفیت های مشهد را به مسئولان کشور به ویژه 
رئیس جمهور که رئیس شورای عالی زیارت هستند، معرفی کنیم تا 
منطقه آزاد گردشگری، سلامت و زیارت مورد توجه قرار گیرد؛ در 
همین راستا طرح از مبدأ تا مبدأ اگر به درستی برنامه ریزی و اجرا 
شود، گردشگران می توانند به طور مستقیم وارد مشهد شده و حوزه 

توریسم در قالب های درمانی، زیارتی، تاریخی و... پیگیری شود.
 زیرساخت های شهری در راستای تسهیل زیارت تامین شود

عسگری با تأکید بر اینکه گردشگری و زیارت با نگاه داخل کشور 
نیز باید تسهیل شود، بیان کرد: برای تأمین زیرساخت ها، ایجاد 
پارکینگ های متعدد می تواند بسیار مؤثر باشد، زیرا که قریب به 
۸۰ درصد زائران از طریق جاده ها و با خودروی شخصی وارد مشهد 
می شوند و در شرایط پیک ورود زائر، تردد در خیابان های منتهی به 

حرم غیرممکن شده که در نتیجه باید زیرساخت ها تقویت شود.
نمی توان مباحث فرهنگی را در چنبره رفتارهای سلیقه ای خود 

قرار داد
معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی 
که  شد  افتتاح  نام  این  به  پارکینگی  توحید  خیابان  در  افزود: 
طی صحبت های انجام شده با سرمایه گذار این طرح، ساخت 
پارکینگ های دیگر نیز با طراحی شهرداری و مسئولان ذی ربط 
در حال برنامه ریزی است و تولیت آستان قدس رضوی نیز در 
افتتاحیه این پروژه اعلام کردند که پارکینگ ها قابلیت تبدیل به 

رواق را دارند و با برداشتن دیوار به رواق های تخصصی تبدیل 
می شوند.

به  باید  زیرساخت ها  تأمین  زمینه  در  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
سرمایه گذار توجه ویژه ای شود، بیان کرد: در اجلاس اکو با توجه به 
اینکه ظرفیت سالن اجلاس سران تهران را نداشتیم، مراسم اجلاس 
را در ۲ هتل برگزار کردیم و در عین حال به گمانم با نگاهی متفاوت 
و نوآورانه در این شرایط و توجه ویژه به شعار دولت یعنی وفاق 
ملی و اتفاق نظر همه مسئولان به عنوان خادمان دور و نزدیک 
امام رضا)ع(، می توان در راستای انجام خدمت و استفاده از تمامی 

ظرفیت ها گام برداشت.
معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی 
اظهار کرد: در حوزه تقویت زیرساخت ها باید اشاره ای به موضوع 
قطار برقی و قطار سریع السیر مشهد به تهران کرد که در حقیقت 
این پروژه مورد تأکید مقام معظم رهبری است و قطارهای کنونی 
سرعت بسیار کمی داشته و بعضاً خرابی هایی در آن ها به وجود 
می آید که باعث تأخیر رسیدن به مقصد می شود، اما در این پروژه 
وضعیت به گونه ای است که اصلاً شرایط پاسخگوی ساخت قطار 
به ویژه سریع السیر نیست. در مورد هتل داری همچنین که یکی از 
مشاغل مرتبط با موضوع گردشگری است باید آموزش های کافی و 
تخصصی به کادر تشریفات داده شود و من تنها یک هتل در مشهد 

را از این لحاظ استاندارد می دانم.
تأکید بر تقویت گردشگری استان در کنار مسائل مرتبط با زیارت

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی 
زائر  که  است  معنوی  ثقل  نقطه  به  مربوط  زیارت  داد:  ادامه 
در  بلکه  قرار دهد،  زیارت  برای  را  تمامی وقت خود  نمی تواند 
توجه  تفریحی  و  ابعاد مختلف گردشگری  به  باید  زیارت  کنار 
ویژه ای شود و برای گردشگری برنامه های ویژه ای در نظر بگیریم 
و نگاه ویژه به ظرفیت های تفریحی شهرستان های اطراف مانند 
و...  نیشابور  کلات،  مسجد،  هزار  کوه های  شاندیز،  طرقبه، 

داشته باشیم.
نمی توان مباحث فرهنگی را در چنبره رفتارهای سلیقه ای خود قرار 

داد
عسگری با تأکید بر اینکه باید نگاه وسیعی به جامعه جهانی 
داشته باشیم تا بتوانیم سرمایه گذاران بسیاری را در حوزه های 
فرهنگی، گردشگری و زیارت جذب کنیم، افزود: طی بازدیدی 
برای طراحی  پیشنهاداتی  از شرکت های مختلف داشته ام،  که 
سوغات زیارت داده ام و برای این موضوع باید ابتکار عملی به 
در  باید  دهیم  توسعه  را  زیارت  امر  بخواهیم  اگر  و  بست  کار 
گام اول، طراحی ویژه ای برای تعریف و شناساندن حرم مطهر 
رضوی داشته باشیم، زیرا تک  تک کاشی های حرم رضوی دارای 
مفاهیمی ارزشمند بوده و قطعاً دقت در این نگاره و معرفی آن 
می تواند سرآغازی برای عمق بخشیدن به زیارت و گردشگری 
باشد و از طرفی موزه های حرم نیز جزو موزه های بسیار با ارزش 

هستند که باید زائران را با این ظرفیت ها آشنا کرد.

نمی توان مباحث فرهنگی را در چنبره رفتارهای سلیقه ای خود قرار داد


